

Protokoll från

## **Kosternämnden, möte nr 38**

tisdagen den 10 januari 20056 på Sibirien, ca kl 1645 - 1945

Närvarande: Göran Larsson, Göran Lyth, Ima Andersson (t.o.m. pkt 3 ), Håkan Eriksson (t.o.m. pkt 5 ), Lars-Ove Loo, Dick Andersson, Kaj Axelsson samt Hans Arén

Inbjudna till mötet: Sune Hultqvist/ ordförande i Koster Samhällsförening (t.o.m. pkt 5 )

Anders Tysklind, Strömstad kommun

Bengt Frizell, länsstyrelsen

Linda Carlsson, Länsstyrelsen

### **1. Formalia**

- Ordförande hälsade samtliga deltagare välkomna och poängterade att Sune Hultqvist i fortsättningen är välkommen att delta i nämndens möten.
- Anders Tysklind har blivit utsedd av kommunen att under de närmsta åren och på heltid fungera som kommunens kontaktperson när det gäller arbetet med en ny FÖP samt utredning och planering för en ev.nationalpark.
- Hans Arén valdes till sekreterare, Ima Andersson till justeringsman
- Minnesanteckningar från ö-rådet kommer att genomgåas vid nästa möte
- Vi har fått en inbjudan från Elsie Hellström att delta i ett seminarium kring landsbygdsutveckling. Inbjudan har kommit mycket sent och ingen från nämnden kan delta.

### **2. Genomgång av protokoll från möte nr 36 37**

- Ordförande förslög att protokoll från nämndens möten skall finnas i affären
- Ordföranden sänder, på Bengt Frizells begäran, ett protokollsutdrag angående nämndens svar på Bengt Rybergs begäran om att få nämndens synpunkter på en ev etablering av ett sommarcafé, "naturcafé", i Gilberts sjöbod vid Bergdalen.
- Angående arbetet med att överklaga fastighetstaxeringen kunde Göran Lyth påpeka att detta arbete pågår för fullt. Han tycker att "vi" gjort vissa framsteg genom att påpeka att berörd myndighet gjort vissa oegentligheter i taxeringen. Detta skall diskuteras på ett möte med centrala taxeringsmyndigheten i Göteborg. Målet är att få en generell sänkning av det taxerade tomtvärdet för samtliga fastigheter på Koster.

### **3.Nationalpark och naturvårdsprojekt**

- Ordförande redogjorde för vad som diskuterats på det sistlidna referensgruppsmötet. Till att börja med kunde han konstatera att intresset för nationalparken växer på fastlandssidan och att Tanums kommun vill ha information om vad som händer. Ny medlem i referensgruppen blir ordförande i Tjärnö Samhällsförening, Lars Coster.
- Göran Larsson kunde tyvärr konstatera att yrkesfiskets representant, Kjell-Åke Sörensson, trots påminnelse inte var närvarande på mötet. Det är inte bra då det är just kring fiskefrågorna som diskussionen om nationalparken är som hetast. I fiskefrågan lämnade Bengt Frizell en kort muntlig redogörelse samt en preliminär skriftlig rapport kring vad som händer i det s.k. samförvaltningsprojektet, som fiskarna driver och där han menade att vissa problem nu börjar få en positiv lösning. Målet är att få fram en förvaltningsplan för fisket i Norra Bohuslän. Fiskarnas organisation har dock

inte visat intresse för att vilja driva de intressen hummerfiskarna på Koster har. Clas Johansson, som utsetts till representant för yrkesfiskarna på Koster, bör kontaktas. Kanske bör man överväga att samla de lokala fiskarna och med dem utföra någon form av "SWOT"-analys.

- Ordförande redogjorde för ett möte den 19 december han och Hans A deltagit i angående jakt, husbehovsfiske och vattenbruk i nationalparken. Det framgick tydligt av detta att jägarna, som bildat någon slags interimstyrelse - fem personer, varav Svante Nilsson, Sydkoster är en - för att tillvarata sina intressen, inte ville samordna sitt arbete med husbehovsfiskets och vattenbrukets intressen. Då ingen där närvarande husbehovsfiskare ansågs sig ha tid eller kompetens att samla mantalskrivna husbehovs-/fritidsfiskare på Koster, åtog sig ordförande att diskutera en lösning med nämnden. Som ett resultat av detta lovade Lars-Ove kontakta hummerforskaren Mats Ulmestrand och be honom komma till Koster samtidigt som han kallar samtliga mantalskrivna fiskare på Koster, både med och utan yrkesfiskelicens
- Bengt Frizell redogjorde också för den diskussion man haft på referensgruppens möte med representanter från Bohusläns Muséum; Lars-Erik Hammar och Thomas Brandt. Diskussionen rörde den dokumentation muséet skall göra av kulturlandskapet och dess historia på Koster. Dokumentationen skall också innehålla en byggnadshistoria och förslag till dess framtida bevarande och förnyelse. Dessa arbeten kommer ingå i underlaget för arbetet med den nya FÖP Kosteröarna, som startar nu i vår.
- Naturumsgruppen samlas på lördag den 14:e januari för att precisera sina ståndpunkter inför mötet med Naturvårdsverket den 19-20 januari på Tjärnö. Då kommer man ta fram riktlinjerna för programarbetet med arkitektävlingen. I det kartunderlag tävlingsdeltagarna skall få över Kosteröarna bör aktuella och planerade vägar och vandringstigar beskrivas.
- Bengt Frizell berättade att man är i full färd med att kontakta aktuella markägare för markinköp. Han informerade också om en besöksinventering och lovade sända den till nämnden via mail till Lars-Ove. (I anslutning till denna fråga vore det intressant se den utredning om turismen på Koster, som sammanställts av en ung engelsk student och som fanns tillgänglig på Sibirien för några år sedan. Vet Arne Öhnell vart den tog vägen? Folke Larsson?)
- I en ev. framtida nationalpark har staten som markägare det totala ansvaret. Det kan inte delegeras. Däremot finns det intresse att delegera utföraransvaret till Koster. Detta skulle kunna organiseras som en ekonomiska förening, ett slags "Kosters Farmartjänst". Som ett första försök till detta har Göran Lyth efterlyst personer, som är intresserade av att delta i de stora röjningar, som skall starta nu i vinter i Valnäs och på Brevik. 16 personer (14 män och 2 kvinnor) anmälde intresse för detta och arbetet går igång redan nästa vecka!
- Linda Carlsson informerade om aktuell situation för CREST-projektet. Det finns 17 anmälda projektansökningar. Bengt och Linda har tillsammans med Hans A tagit kontakt med Lena Falkheden, Institutionen för Byggt Miljö och Hållbar utveckling vid sektionen för Arkitektur, Chalmers tekniska högskola, för att diskutera deras möjligheter att fungera som expertstöd i CREST men också i arbetet med FÖP. Anders Tysklind skall vara med på nästa möte med Lena Falkheden.
- Nämnden har tagit på sig ansvaret för att producera något som kan tjäna som information till samtliga kommunmedlemmar. Vi beslöt att detta skall ske genom att man använder en artikel av journalisten Susanne Liljeström, avsedd

för ett kommande nummer i Sveriges Natur, och publicerar denna i nästa års Kosterblad. Susannes artikel förmedlas till nämndens medlemmar via mail. Håkan Eriksson ansvarar för att detta utreds.

- Lars-Ove beskrev hur han i grova drag hade planerat hemsidan kring arbetet med nationalparken. Han fick i uppgift gå vidare med utformningen av hemsidan.
- Hans A tog upp frågan om information och dialog med kosterborna. Inför nämndens ställningstagande - till om vi skall ställa oss positiva eller negativa till att en nationalpark inrättas - vilket skall ske till hösten, bör vi starta någon form av "kontinuerlig dialog" med kosterborna. Detta skulle t.ex. kunna ske genom att vi publicerade en slags "fördelar kontra nackdelar"-skrift som sänds till hushållen. Denna kan också ge information hur folk kan få mer information, direkt genom kontakter med oss, via "nätet" eller på annat sätt. Det är viktigt att vi kan få en riktig bild av hur folk uppfattar nämndens arbete och hur de ser på tillkomsten av en nationalpark. Hans lovade att tillsammans med Göran Lyth presentera ett utkast, till hur en sådan information skulle kunna se ut, till nästa nämndmöte.
- Hans A tycker vi behöver en plats, ett rum, där vi kan samla aktuellt material kring nationalparksbildningen samt det kommande arbetet med den fördjupade översiktsplanen. Reningsverket skulle kunna vara en sådan lokal. Vi skulle kunna samla ett litet referensbibliotek samt ställa ut aktuella planer, etc. Detta skulle underlätta att samla människor för informationer och samtal kring de nämnda arbetena. Nämnden instämmer i detta och på förfrågan svarade Anders Tysklind att detta är fullt möjligt efter det att pågående justeringsarbeten är färdiga.
- 
- 

## 5. Bostadsprojektet.

Vi har ännu inte fått något svar från kommunen och får nog vänta med ett besked till efter samrådsmöte i kommunen, den 15 februari. Göran Larsson avser emellertid ta kontakt med Anders Tysklind och be honom "puffa på lite grand".

Sune ställde frågan om vi vet vad som skall hända med den mark, som idag används som "miljöstation", dvs vid Torget. Primärt är den marken tänkt som utvecklingsområde för Strömstadsbyggens framtida bostadsbyggande. Sune påpekade att nu aktuellt område för nämndens bostadsprojekt stundtals besväras av en hög grundvattennivå.

## 6. Kollektivtrafiken till Kosteröarna.

Ordförande och vice ordförande underströk behovet av en fortsatt och aktiv samverkan och dialog med kommunen för att förbättra kollektivtrafiken till Kosteröarna. Sune lovade kontakta ansvarig tjänsteman på kommunen, Björn Alm.

## 7. Injudan till Staffan Wistrand, föreningen "Naturens Bästa".

Lars-Ove informerade om att Staffan Wistrand accepterat inbjudan att komma till Koster lördagen den 11 mars och hålla ett offentligt föredrag.

## 8. Magnus Öhrns avlopp

Bordlagt

## 9. Nästa möte.

Nästa möte hålls tisdagen den 31 januari kl. 1645 i Sibirien.

Vid protokollet, 11 januari 2006

Hans Arén

Justeras

Göran Larsson

Ima Andersson

## 2. Genomgång av protokoll från möte nr 36-37

- Ordförande redogör för protokoll från nämndens möte den 20 jan 2006.
- Ordföranden nämner på Bengt Frizells begäran, ett protokoll från mötet angående ett svar på Bengt Rybergs begäran om att få nämndens synpunkter på en ny styrelse för en kommunstyrelse, "natureall", i Gilberts sjöbod vid Bergslagen.
- Angående arbetet med att överklaga fastighetstaxeringen kunde Göran Lyth påpeka att detta arbete pågår för fullt. Han tycker att "vi" gjort vissa framsteg genom att påpeka att berörd myndighet gjort vissa oegentligheter i taxeringen. Detta skall diskuteras på ett möte med centrala taxeringsmyndigheten i Göteborg. Målet är att få en generell särkuling av den taxerade taxeringsenheten för samtliga fastigheter på Koster.

## 3. Nationalpark och naturvårdsprojekt

- Ordförande redogjorde för vad som diskuteras på det statliga naturvårdsgruppen. Till att börja med kunde han konstatera att intresset för nationalparken växer på fastlandet och att Tjörns kommun vill ha information om vad som händer. Byråkrater i naturvårdsgruppen blir ordförande i Tjörn Samhällsförening, Lars Öberg.
- Göran Larsson kunde tyvärr konstatera att riksdagens representant, Kjell-Ake Sörensson, trots påminnelser inte var närvarande på mötet. Det är inte bra då det är just kring fiskerifrågorna som diskussionen om nationalparken är som hetast. I fiskerifrågan lämnade Bengt Frizell en kort muntlig redogörelse samt en preliminär skriftlig rapport kring vad som händer i det s.k. samförvaltningsprojektet, som fiskeriet driver och där han nämner att vissa problem nu börjar få en positiv lösning. Målet är att få fram en förvaltningsplan för fisket i Tjörn kommun. Fiskeriets organisation har dock